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Inleiding 
De afgelopen periode is er een aantal verontrustende berichten in de 
media verschenen over watervervuiling door de landbouw. Deze 
betreffen de volgende berichten: 

 Drinkwaterbedrijven ontstemd, boeren mogen PFAS blijven 

spuiten: https://fd.nl/samenleving/1503329/drinkwaterbedrijven-

ontstemd-boeren-mogen-pfas-blijven-spuiten  

 Boeren verspreiden zonder het te weten microplastics over 

akkers, agrosector wist een verbod te vertragen: 

https://www.ftm.nl/artikelen/microplastics-in-de-landbouw  

 Milieuactivist Johan Vollenbroek eist actie tegen giftige stoffen in 

sloten Venhuizen: ’Verboden middel wordt nog steeds gebruikt’ 
https://www.noordhollandsdagblad.nl/cnt/dmf20240222_47230697  

Over deze berichten en hun samenhang hebben we enkele vragen: 
 
PFAS in drinkwater 

1. De UvW is een voorstander van een totaalverbod op PFAS1. Valt 

het gebruik van PFAS in pesticiden hier ook onder? 

 

2. Is bekend op welke schaal dit soort pesticiden in ons waterschap 

worden gebruikt? 

 

3. U heeft al aangekondigd dat er op 10 plekken PFAS gemeten 

gaat worden. Wordt hierbij ook (indirect) gekeken of pesticiden de 

bron kunnen zijn? 

Microplastics in de landbouw 
Er was al bekend dat landbouw een bron is van microplastics door 
landbouwfolies2, nu blijkt dat o.a. microplastics bewust worden 
toegevoegd aan landbouwproducten. 
 

4. We roepen als HHNK op om cosmetica zonder microplastics te 

gebruiken3. Bent u van plan dit ook te doen voor 

landbouwproducten waar microplastics bij vrij komen of in gebruikt 

                                                
1 https://unievanwaterschappen.nl/drinkwaterbedrijven-en-waterschappen-water-moet-hoger-op-de-

europese-agenda/  
2 https://www.plasticsoupfoundation.org/wat-wij-doen/microplastics/akkers-vervuild-met-microplastics-door-

bioafbreekbaar-landbouwfolie/  
3 https://www.hhnk.nl/tips-voor-schoon-water 

https://fd.nl/samenleving/1503329/drinkwaterbedrijven-ontstemd-boeren-mogen-pfas-blijven-spuiten
https://fd.nl/samenleving/1503329/drinkwaterbedrijven-ontstemd-boeren-mogen-pfas-blijven-spuiten
https://www.ftm.nl/artikelen/microplastics-in-de-landbouw
https://www.noordhollandsdagblad.nl/cnt/dmf20240222_47230697
https://unievanwaterschappen.nl/drinkwaterbedrijven-en-waterschappen-water-moet-hoger-op-de-europese-agenda/
https://unievanwaterschappen.nl/drinkwaterbedrijven-en-waterschappen-water-moet-hoger-op-de-europese-agenda/
https://www.plasticsoupfoundation.org/wat-wij-doen/microplastics/akkers-vervuild-met-microplastics-door-bioafbreekbaar-landbouwfolie/
https://www.plasticsoupfoundation.org/wat-wij-doen/microplastics/akkers-vervuild-met-microplastics-door-bioafbreekbaar-landbouwfolie/


worden? 

 

5. Het landbouwportaal biedt coachbezoeken aan. Wordt hierbij ook 

gekeken naar bronnen van PFAS en microplastics? 

Dinoterb 
Dinoterb wordt in HHNK water aangetroffen, hoewel deze stof al 25 jaar 
niet meer gebruikt mag worden. 
 

6. Is het aannemelijk dat dinoterb nog steeds gebruikt wordt en dat 

dit niet alleen door historische uitspoeling komt? 

 

7. Als na 25 jaar nog steeds sprake is van uitspoeling, is bekend 

hoeveel er nog in de bodem aanwezig is en op welke locaties? 

 

8. Valt het aantreffen van dinoterb in de bodem onder artikel 13 van 

de Wet bodembescherming c.q. de omgevingswet4 

 

9. ECHA5 geeft aan dat de stof dodelijk is, schadelijk is voor 

ongeboren kinderen en zeer giftig is voor het waterleven. 

Overweegt u om samen met de provincie op bekende locaties 

over te gaan tot sanering?  

 

10. In 2014 heeft de Natuur en Milieufederatie Noord-Holland HHNK 

gewezen6 op overschrijding van de stof dinoterb. Welke acties 

heeft u in de afgelopen 10 jaar ondernomen naar aanleiding van 

deze melding? 

Afsluitend 
Bovengenoemde berichten lijken een oorsprong te hebben in “reguliere” 
teelt, bijvoorbeeld met PFAS-gif en plastic in kunstmest. Bij biologische 
teelt is er het verbod op veel bestrijdingsmiddelen en zijn er strengere 
richtlijnen. Toch hebben bedrijven die willen omschakelen veel last van 
een vervuild oppervlaktewater. 
 

11. Bent u het met om eens dat agrariërs die willen omschakelen naar 

biologisch en natuur-inclusief ondersteuning moeten krijgen van 

HHNK voor schoon oppervlaktewater? 

 

12. Kunnen biologische bedrijven, die hinder ondervinden van 

vervuiling, geholpen worden door schoon oppervlakte water 

beschikbaar te stellen? 

 

13. Is het mogelijk om vervuilde gebieden af te sluiten, zodat vervuild 

oppervlakte water niet wegspoelt naar buiten het gebied of naar 

de Waddenzee? 

 

14. Is er afstemming met de provincie over de aanpak van vervuiling 

door bestrijdingsmiddelen in het oppervlakte water? 

                                                
4 https://iplo.nl/thema/bodem/regelgeving/omgevingswet/verandert/zorgplicht-bodem/ 
5 https://echa.europa.eu/nl/substance-information/-/substanceinfo/100.014.376 
6 https://www.mnh.nl/nieuws/bestrijdingsmiddelen-nog-steeds-oppervlaktewater/ 
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Beantwoording geschiedt door D&H uiterlijk binnen 30 dagen na ontvangstdatum. 


